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    PROTOKÓŁ  Nr VI/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  11 lutego  2015 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady VI sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
  
1) Gajda Wiesława 
2) Jakubowicz Mieczysław 
3) Jung Alina 
4) Krawczyk Ilona 
5) Lesiak Edward 
6) Leszcz Waldemar 
7) Mutwil Artur 
8) Przynoga Franciszek 
9) Siudy Krystian 
10) Słomiński Tomasz 
11) Sygnowski Zygmunt 
12) Szymczak Piotr 
13) Wdowiak Mirosław 
14) Żołnowska Maria 
 
Nieobecna usprawiedliwiona Burnat Krystyna. 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM 
4) Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny UM Iłowa 
5) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej w Iłowej 
6) Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej  
7) Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom 
8) Radosław Kreczmański – menadżer ds inwestycji w Legnickiej Specjalnej Strefie 

Ekonomicznej 
9) Jan Woronik – Główny Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej UM 
10) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
11) Adrian Krukowski – Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy Iłowa 
12) Franciszek Paczkowski  – Sołtys wsi Czerna 
13) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 
14) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
15) Małgorzata Hajdas-Grzesik – Pomoc Administracyjna w UM 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej.   
2. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Iłowej o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komisariatu Policji  w Iłowej w 2014 roku. 

3. Sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom z działalności 

w 2014 roku. 

4. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

5. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

6. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
1) wyrażenia zgody na włączenie gruntów położonych na terenie gminy Iłowa w obszar 

Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej – referuje J. Woronik Główny Specjalista w 

Referacie Gospodarki Komunalnej 

2) kontynuacji uczestnictwa Gminy Iłowa w Stowarzyszeniu LGD Bory Dolnośląskie z 

siedzibą w Iłowej w okresie programowania 2014 – 2020 – referuje J. Woronik Główny 

Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

8. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

10. Zakończenie VI sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 
Do przedstawionego porządku obrad Pan Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej. Pan Przewodniczący 
przypomniał, że o tym projekcie rozmawiał na wspólnym posiedzeniu komisji i dzisiaj chciałby 
wprowadzić tą uchwałę do porządku obrad jako trzecią w punkcie przyjęcie uchwał. 
 
Głosowanie wniosku: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 
porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 
 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 16.01.2015  r. do dnia 10.02.2015 r. : 

 podpisałem umowę ze Zbigniewem Janek na wykonywanie operatów szacunkowych 
nieruchomości dla Gminy Iłowa w roku 2015, 

 w związku z wpłynięciem do tut. Urzędu pisma mieszkańców budynków nr 7, 7A, 7B, 7C i 
8A w Iłowej przy ul. Ogrodowej z prośbą o przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości 
Gminy Iłowa działki nr 494/10 położonej w Iłowej, stanowiącej własność Powiatu 
Żagańskiego,  wystąpiłem do Starostwa Powiatowego w Żaganiu z propozycją jej przejęcia . 
Działka ta stanowi drogę do w/w posesji. Biorąc pod uwagę fakt chęci załatwienia problemu 
przedmiotowej drogi złożyłem propozycję jej przejęcia przez Gminę Iłowa w drodze 
darowizny  pod warunkiem jej trwałego utwardzenia przez Powiat Żagański przed jej 
przekazaniem oraz pokrycia przez Powiat Żagański kosztów sądowo-notarialnych 
związanych z przeniesieniem własności tej działki, 
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 na 20 lutego ogłosiłem przetarg na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej ozn. działka nr 
275 w Koninie Żagańskim, 

 wyraziłem zgodę na lokalizację zjazdów o parametrach zjazdów indywidualnych oraz 
uzgodniłem projekty zjazdów z dróg gminnych: nr 101125F (działka ewidencyjna nr 860) –  
na działkę nr ewidencyjny 869/5 w Iłowej ul. Żeromskiego oraz nr 101122F (działka 
ewidencyjna nr 1183) –  na działkę nr ewidencyjny 1182/3 w Iłowej ul. Traugutta, 

 wydałem postanowienie opiniujące pozytywnie możliwość podziału nieruchomości 
położonej w Iłowej ul. Żagańska, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 361, 

 w dniu 27 stycznia podpisałem umowę notarialną dot. sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 17 
w Iłowej przy ul. Traugutta 23 na rzecz najemcy, 

 podejmując zarządzenia nie wykonałem prawa pierwokupu w stosunku do : niezabudowanej 
nieruchomości w Koninie Żagańskim ozn. działką nr 341/14, w odniesieniu do której 
sporządzona została w dniu 21 stycznia 2015 r. warunkowa umowa sprzedaży w Kancelarii 
Notarialnej w Sulechowie oraz nieruchomości w Czyżówku ozn. działką nr 1/4, w 
odniesieniu do której sporządzona została w dniu 29 stycznia 2015 r. warunkowa umowa 
sprzedaży w Kancelarii Notarialnej w Żaganiu, 

 wydałem zaświadczenie o spłacie zadłużenia z tytułu sprzedaży gruntu ozn. działką nr 1/11 
w obrębie Czyżówek na podstawie aktu notarialnego, 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o wydzierżawienie gruntu stanowiącego część działki nr 
773/3 w Iłowej – na targowisku miejskim, 

 wyznaczyłem do dzierżawy na cele rolne grunt ozn. działkami: nr 212/5, 572, 603/1 i 603/2 w 
Iłowej, nr 21/6 w Szczepanowie i 244/4 w Iłowej oraz  nr 570 w Iłowej, 

 w ramach podpisanej umowy wykonane zostało odwodnienie terenu w Iłowej przy ul. 
Borowskiej w granicach działki nr 508 – przy garażach,  

 podpisałem z Zakładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej umowy na 
wykonywanie w 2015 r. prac związanych z: koszeniem poboczy przy drogach gminnych, 
pracami pielęgnacyjnymi drzewostanu przy drogach gminnych, remontami cząstkowymi 
nawierzchni bitumicznych dróg gminnych, naprawami mienia gminnego oraz sprzątaniem 
przystanków, 

 podpisałem umowę z  Panem Zenonem Piekarskim z Iłowej na usunięcie zapadlisk w ciągu 
drogi gminnej – ul. Konopnickiej w Iłowej. Ze względu na niesprzyjające warunki 
atmosferyczne prace zostały rozpoczęte w dniu dzisiejszym, 

 w związku z prośbą Radnego RM – Pana Edwarda Lesiaka – wystąpiłem z pismem do 
Nadleśnictwa Lipinki o naprawę nawierzchni drogi przebiegającej przez działkę będącą w 
Państwa zarządzie, pomiędzy miejscowościami Jankowa Żagańska – Żary (Kunice). W dniu 
9 lutego wpłynęła odpowiedź z Nadleśnictwa, w której m.in. poinformowano, że droga ta 
posiada na odcinku ok. 120 mb uszkodzenia, które są niewielkie i umożliwiają przejazd 
samochodów osobowych z małą prędkością. W piśmie jednocześnie poinformowano, że 
sprawa remontu przedmiotowego odcinka zostanie rozpatrzona przy budowie planu 
finansowego na rok 2016, 

 w ramach podpisanej umowy usunięte zostały szkody spowodowane przez wandali poprzez 
wstawienie szyb w wiatach przystankowych w Iłowej przy ul. Dolanowo (kierunek do 
miasta), w Czernej (kierunek Żagań) oraz w Żagańcu kierunek Żagań) oraz dodatkowo w 
Żagańcu zostały założone płyty poliwęglanowe na zadaszeniu wiaty, 

 w ramach podpisanej umowy z ZGKiM wykonywane są cięcia pielęgnacyjne drzewostanu 
na drodze gminnej Iłowa – Kowalice, 

 dodatkowo ZGKiM otrzymał zlecenie na wyczyszczenie tablic informacyjnych, 

 ponadto zakończono prace związane z modernizacją kładki na rzece Łubianka w 
Szczepanowie, 

 wystąpiono do oferentów o składanie ofert na: 
- wykonanie oświetlenia ul. Leśnej – 2 lampy 
- wykonanie Projektu Technicznego przebudowy ul. Młyńskiej, 
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- wykonanie przyłącza energetycznego do boiska w Czernej, 
- wykonanie Projektu Technicznego przebudowy oświetlenia Pl. Wolności, 

 przekazano plac budowy dla wykonawcy oświetlenia ul. Traugutta, 

 16 stycznia 2015r. ogłosiłem „otwarty konkurs ofert na realizację celów publicznych z 
zakresu  sportu w  2015 roku”, 

 28 stycznia 2015 r. podpisałem umowy na „Organizację działalności szkoleniowej i 
współzawodnictwa sportowego o  charakterze gminnym dzieci i młodzieży na  terenie 
Czernej i Konina Żagańskiego”. Umowy zostały podpisane  z Towarzystwem Turystyczno 
Sportowym „Orzeł” z Konina Żagańskiego, kwota dofinansowania 6,500 ( sześć tysięcy 
pięćset ) złotych oraz ze Stowarzyszeniem Ludowy Zespół Sportowy „Płomień” z Czernej, 
kwota dofinansowania 6,200 (sześć tysięcy dwieście ) złotych. Realizacja powyższych 
zadań odbywać się będzie w okresie od 1 lutego do 30 listopada 2015 r., 

 ponadto w związku z wystosowaniem zapytań do oferentów w sprawie wykonania 
koncepcji funkcjonowania gospodarki ściekowej w Gminie Iłowa zdecydowaliśmy się na 
firmę, (umowa nie została jeszcze podpisana) która złożyła najciekawszą ofertę i tym 
samym najtańszą ofertę. Osoba reprezentująca firmę przyjechała dwa tygodnie temu do 
Iłowej, zrobiła wstępny rekonesans i rozeznanie, objechała wszystkie wsie naszej Gminy, 
spotkała się z Kierownikiem ZGKiM, spotkała się z Kierownikiem Referatu Gospodarki 
Komunalnej Urzędu Miejskiego i będzie prawdopodobnie ta firma opracowywała dla nas tą 
koncepcję, o którą również pytał Pan Edward Lesiak na ostatniej sesji Rady Miejskiej, 

 z najnowszych informacji, które chciałbym Państwu z dużą ochotą przekazać dotyczą one 
dwóch inwestycji bardzo ważnych dla naszej gminy. Dzisiaj wspólnie z Kierownikiem 
Referatu Gospodarki Komunalnej odbyliśmy dwa spotkania, pierwsze spotkanie było w 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Zielonej Górze, drugie spotkanie w 
Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Pierwsze spotkanie w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad dotyczyło dwóch inwestycji: autostrady A-18 oraz drogi do Strefy Gospodarczej 
w Iłowej. Rzeczywiście bardzo mocno Dyrektor Filii Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad z Zielonej Góry lobbuje i naciska na to, żeby budowa 72 km tej nitki autostrady, 
która jeszcze nie została wykonana została przeniesiona z listy rezerwowej na podstawową, 
są na to bardzo duże szanse. Druga dobra wiadomość to jest taka, że Dyrektor zdecydował 
się przekazać na mocy porozumienia, które dopiero przed nami, porozumienia, które będą 
musiały podpisać trzy strony, czyli Generalna Dyrekcja, Gmina Iłowa oraz Powiat 
Żagański. Na mocy tego porozumienia Dyrektor zdecydował się przekazać nam istniejącą 
dokumentację na budowę drogi dojazdowej do Strefy. Ponieważ jak Państwo wiecie, a jeśli 
nie wiecie to teraz informuję, że jeszcze w  latach 2007 – 2009 powstawała dokumentacja 
budowy drogi alternatywnej do Wymiarek łączącej nasz węzeł autostrady z wiaduktem w 
Lubieszowie i projekt budowy takiej drogi istnieje w zasobach Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w Zielonej Górze i ten projekt drogi chcą nam przekazać. 
Oczywiście nas będzie dotyczyła tylko ta część, która będzie wchodziła bezpośrednio w 
naszą Strefę. Jest to bardzo dobra wiadomość, ponieważ na mocy takiego porozumienia, po 
przekazaniu takiej dokumentacji jesteśmy w stanie zaoszczędzić co najmniej kilkanaście 
tysięcy złotych zlecając wykonanie dokumentacji budowy tej drogi. Chodzi o to, żeby tą 
dokumentację tylko zaktualizować i przystąpić do realizacji. Drugie spotkanie w Zarządzie 
Dróg Wojewódzkich dotyczyło szans i perspektyw inwestycji Zarządu Dróg Wojewódzkich 
ulicy Żagańskiej. Również otrzymaliśmy bardzo pozytywną informację, że wszelkie 
uzgodnienia, wszelką dokumentację Zarząd Dróg Wojewódzkich już posiada i jest w stanie 
aplikować o środki w ramach nowej perspektywy unijnej do Lubuskiego Programu 
Operacyjnego „Lubuskie 2020” jeszcze jesienią i będzie chciał tą drogę remontować w roku 
2016. Jest szansa duża, dofinansowanie na które liczy Zarząd Dróg Wojewódzkich to jest 85 
procent i najprawdopodobniej otrzyma, koszt remontu ulicy Żagańskiej według projektów, 
które posiada Zarząd Dróg Wojewódzkich to jest 9 mln złotych przy 85 % dofinansowaniu. 
Myślę, że jest duża szansa na to, żeby droga wraz z chodnikami została wyremontowana.  
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Niestety nie ma szans na rozbudowanie przy okazji remontu tej drogi ścieżki rowerowej, 
jest po prostu za późno. Prawdopodobnie jedyne co wchodzi w grę w tej sytuacji to jest 
wykorzystanie tego doświadczenia, które już za nami, czyli umożliwienie przejazdu 
rowerami przez istniejący chodnik.  

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła plan 
pracy Komisji na 2015 rok. 

 
Ad. II pkt 2 
Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Iłowej o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie działania Komisariatu Policji  w Iłowej w 2014 roku. 

Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – przedstawił 
sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu.  
Pan Franciszek Przynoga – Radny – Panie Komendancie przedstawiał Pan wykresy kradzieży i 
włamań, które są niepokojące patrząc na rok 2013 w stosunku do 2014 roku, natomiast 
wykrywalność na bardzo niskim poziomie. W nawiązaniu do tego na prośbę mieszkańców złożyłem 
wniosek do Burmistrza, żeby wystąpił do Pana o częstsze patrole szczególnie w porze nocnej. W 
odpowiedzi napisał Pan, że nie ma takiej możliwości, że jest mało patroli, ale jeżeli chcemy, Gmina 
chce to za opłatą 166 złotych brutto można te dodatkowe patrole uzyskać. Jednak mam znowu z 
informacji mieszkańców takie pytanie do pana, czy nie należałoby bardziej zdyscyplinować Pana 
pracowników do pracy, ponieważ z uzyskanych informacji częściej oni przesiadują na stacji paliw 
przy autostradzie niż wykonują swoje obowiązki. Oczywiście nie będę informatorów zdradzał, ale 
tak mnie poinformowali, że zamiast jeździć po gminie, po Iłowej i patrolować to siedzą przy 
autostradzie na stacji paliw. Jakby się Pan do tego odniósł. 
Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – to jest właśnie 
specyfika Iłowej, brakuje wszelkiego rodzaju informacji, jeżeli chodzi o monitoring – brak, nie 
możemy się oprzeć na żadnym innym materiale jak na zatrzymaniach na gorącym uczynku, bądź 
pozyskiwaniu informacji. Jeżeli jest problem ja oczekuję na informacje i wszystkie spostrzeżenia, 
uwagi i to co będzie możliwe będziemy realizowali. Policjant w ciągu 8 godzinnej służby ma prawo 
do 20 minutowej przerwy, ona jest określona przy odprawie do służby. Warunki z jakimi się 
policjanci spotykają w komisariacie są takie a nie inne, nie mamy pomieszczenia socjalnego. Jeżeli 
ja będę wiedział o tym, że policjanci przebywają tam nie w wyznaczonych godzinach tylko w 
innych i rzeczywiście ta przerwa trwa dłużej niż 20 minut tak jak to przysługuje zgodnie z 
przepisami to na pewno będą z tego tytułu wyciągnięte konsekwencje. Tylko chciałbym zaznaczyć 
jeszcze jedną rzecz, czy aby to na pewno są policjanci z Komisariatu Policji w Iłowej, bo niemalże 
nie ma dnia, żeby nie pracowali tutaj policjanci chociażby z ruchu drogowego i w związku z tym, 
że wiemy i zdajemy sobie sprawę z oczekiwań i zdajemy sobie sprawę z danych statystycznych, z 
przestępczością z jaką mamy do czynienia prosimy o wsparcie policjantów Komendy Powiatowej 
Policji w Żaganiu. Też tutaj przebywają i też mają prawo do tej przerwy. Stąd też prośba, jeżeli 
będą nieprawidłowości i ja o nich będą wiedział obiecuję Panu, że od czasu do czasu pojadę i 
sprawdzę to.  
Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – mam prośbę, czy mógłby Pan 
dokładnie wytłumaczyć na czym miałby polegać dodatkowy patrol za kwotę 166 złotych. 
Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – jest to ogólnie przyjęta 
kwota dla garnizonu lubuskiego. Wszędzie obowiązują takie stawki, żeby ci policjanci, którzy 
chcieliby przyjść na tą służbę, żeby wszędzie byli jednakowo traktowani. Służba trawa 8 godzin, to 
jest pełnowymiarowa służba, gdzie policjanci pełnią służbę, ale z wykorzystaniem sprzętu, 
radiowozu, gdzie te wszystkie koszty pozostają już po stronie Policji. Oni przyjdą w czasie wolnym 
jeżeli będą chcieli pełnić taką służbę kosztem swego odpoczynku za tą kwotę. Moglibyśmy 
zapewnić większą ilość policjantów, ale tylko dlatego, że moglibyśmy wprowadzić te dodatkowe 
służby.  
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Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – kto może zlecić taką dodatkową 
służbę, gdyby taka potrzeba zaistniała. Kto miałby się zwrócić do Pana jako do Komendanta, żeby 
zabezpieczyć  taki dyżur dodatkowy. W praktyce jak to wygląda. 
Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – ktoś kto dysponuje 
budżetem, absolutnie nie wchodzi w grę sponsor prywatny to chodzi o Gminy. Jeżeli władze Gminy 
zadeklarują, że chciałyby i tutaj powiem, że mają wtedy nawet prawo wskazania, że chcielibyśmy 
np. aby patrol, który miałby pełnić służbę w piątek, sobotę, czy w niedzielę w nocy, czy o jakieś 
porze konkretnej dnia był to patrol albo ruchu drogowego, albo prewencji, albo dodatkowy 
kryminalny to taki będzie. Patrol to dwie osoby. 
Pan Artur Mutwil – Radny – ile patroli pełni służbę w nocy na terenie miasta i gminy. 
Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – jeden patrol. 
Pan Artur Mutwil – Radny – to praktycznie nie jesteśmy chronieni z tego wynika. Czy istnieje 
możliwość żebyście nawiązali taką ścisłą współpracę ze służbą celną, żandarmerią wojskową, 
strażą graniczną, bo nasze miasto ma specyficzne położenie, gdzie krzyżują się różne drogi. Wiem, 
że straż graniczna życzy sobie żebyście pojechali odebrali strażnika, przywieźli. Być może istnieje  
możliwość dofinansowania, żeby był wysyłany. Kiedyś jeździły patrole straży granicznej 
przyjeżdżała straż, przyjeżdżała policja, wymiana była w zespołach, w jednym samochodzie jeździł 
policjant ze strażnikiem i w drugim jeździł policjant ze strażnikiem. Być może pójść w tą stronę i 
udać się z zapytaniami, żeby zwiększyć patrole.  
Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – jeżeli chodzi o służbę 
nocną mamy jeden patrol,  ponieważ na tyle starcza nam możliwości. Są to policjanci, którzy 
pracują w Komisariacie Policji w Iłowej. Najczęściej zdarza się tak, że w dni weekendowe 
wspomaga nas ruch drogowy, jest to kolejny patrol. Natomiast nie jest to reguła i rzeczywiście 
rzadko się zdarza. Jeżeli chodzi o straż graniczną oni nie są w żaden sposób zainteresowani 
pełnieniem służby z nami. Mają jak twierdzą trochę rozbieżne cele i również są ograniczeni jeżeli 
chodzi o stan etatowy. Jeżeli chodzi o żandarmerię wojskową to domeną jest Żagań i niemalże w 
100% na terenie Żagania pełnią służbę z policjantami z Żagania. Będziemy dalej monitować choć 
powiem, że nie jest to nic nowego i zdarzało się nam też mieć z nimi służby. Natomiast jesteśmy 
następni w kolejce po Żaganiu. Przedstawię to jako wniosek władz samorządowych Iłowej. 
Pan Artur Mutwil – Radny – jeżeli służbę patrolową na terenie miasta i gminy pełni jeden patrol 
zatrzymuje nietrzeźwego i musi go dowieźć na badanie krwi, czy to jest prawda, że go wiezie do 
Szprotawy. Czy nie sądzi Pan, że jest to marnowanie naszych pieniędzy i wtedy w ogóle w gminie 
nie mamy nawet jednego policjanta.  
Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – tak to prawda, to są 
rzeczy niezależne ode mnie. Bardzo byśmy chcieli mieć tą podstawową pomoc medyczną, z której 
moglibyśmy korzystać choćby w Iłowej, już nie mówię o Gozdnicy, nie mówię o Wymiarkach, ale 
w Iłowej, żebyśmy mogli te sprawy załatwiać w jak najkrótszym czasie na miejscu. Sytuacja 
wygląda tak, że został rozpisany przetarg, warunki lepsze zostały zaproponowane przez pomoc 
medyczną w Szprotawie i ona jest świadczona dla całego powiatu tylko tam.  W Żaganiu jeżeli 
zostanie ktoś zatrzymany to też jedzie do Szprotawy mimo, że pogotowie jest. Na to nie mamy 
wpływu, są to przepisy dotyczące przetargów i z tym nie jesteśmy w stanie dyskutować. Natomiast 
jeżeli ten jeden patrol, który pełni służbę ma pojechać do Szprotawy przebadać zatrzymanego i 
osadzić go w Żaganiu to faktycznie jest bardzo różnie, ale jest system tak opracowany, że w 
Żaganiu jest więcej niż jeden patrol zawsze i o ile my nie możemy przekazać osoby zatrzymanej 
komuś innemu, żeby go dalej wiózł i później wykonał z nim czynności to oficer dyżurny wiedząc, 
że patrol zjeżdża ze swojego rejonu służbowego i będzie jechał do Szprotawy kieruje w to miejsce 
jeżeli ma w dyspozycji inny patrol, który jest w tym czasie wolny.  
Pani Maria  Żołnowska – Radna – ja mam prośbę, zbliża się wiosna, ciepłe wieczory i bardzo 
proszę zwrócić uwagę na place zabaw, ponieważ młodzież w Iłowej nie ma gdzie się podziać i 
znajduje swoje miejsce na placu zabaw. Kiedy małe dzieci schodzą z placu przychodzi ta młodzież 
dużo starsza, często jest też pewnie przy tych spotkaniach alkohol. Chciałabym tutaj szczególnie 
zwrócić uwagę na plac zabaw przy ulicy Kolejowej przy szkole I-III, bo tam bardzo często 
przesiaduje młodzież. Oczywiście nie można też uogólniać, że każdy młody człowiek to pije i jest 
wandalem, ale chciałabym prosić o większe patrole na tym placu zabaw.  
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Też przy szkole podstawowej przy ulicy Piaskowej, przesiadują tam młodzi ludzie, z tyłu jest 
miejsce na ognisko, są ławki  i zostało to wszystko zdemolowane.  
Pan Franciszek Przynoga – Radny – przy „Orliku” jeszcze też. 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – Szanowni Państwo bezpieczeństwo mieszkańców gminy  
jest też jednym z głównych zadań samorządu, czyli Gminy Iłowa. W tym przypadku rejonu, który 
obsługuje Komisariat w Iłowej również i Wymiarek i Gozdnicy. Panie Komendancie ja mam 
nadzieję, że Pan się nie dziwi temu że ten temat wzbudza tyle emocji. My też oczywiście 
rozumiemy określone i ograniczone zasoby kadrowe Komisariatu w Iłowej, który obsługuje 
terytorium większe niż miasto Żagań. Bo jeżeli Pan Komendant mówi dzisiaj, że miasto Żagań 
obsługują trzy patrole, a Gminy Iłowa, Gozdnica, Wymiarki jeden patrol to jest ewidentny problem 
do rozwiązania, bo ta sprawa nie może się przedłużać. Jednym z pomysłów jak rozumiem jest próba 
przynajmniej wybudowania nowego Komisariatu, który w jednoznaczny dla mnie sposób usprawni 
pracę Komisariatu w Iłowej. Rzeczywiście Pan Komendant przy okazji swojej prezentacji 
wspomniał, że uczestniczyłem w spotkaniu z Zastępcą Komendanta Wojewódzkiej Komendy 
Policji w celach poznawczych i dowiedziałem się na jakim etapie jest budowa Komisariatu w 
Iłowej. Oczywiście ona jest na etapie przekazania gruntu Komendzie Wojewódzkiej Policji, 
natomiast co do projektu, nawet możliwości perspektyw Pan Komendant powiedział, że zdania są 
rozbieżne. Moje zdanie jest takie, że jesteśmy daleko w lesie jeżeli chodzi o ten Komisariat. Czyli 
znowu problem funkcjonowania Komisariatu w Iłowej będzie przez kilka lat co najmniej. Wydaje 
się, że trzeba byłoby spróbować znaleźć jakieś rozwiązanie wspólnie z Burmistrzem Gozdnicy, 
Wójtem Wymiarek. Wiemy w jakim miejscu jesteśmy w województwie lubuskim wiemy, że w 
większości kradzieży na terenie miasta Gozdnicy, Iłowej sprawcami są mieszkańcy województwa 
dolnośląskiego. Jak Państwo widzicie Komenda Powiatowa Policja w Żaganiu ma również 
określone zadania i nie do końca jest w stanie wspomóc Komisariat w Iłowej. Natomiast 
prawdopodobnie trzeba by było zorganizować spotkanie z władzami Gminy Wymiarki i Miasta 
Gozdnica, żeby zastanowić się jak temu zaradzić, bo taka sytuacja nie może trwać w 
nieskończoność, a perspektywy nie ma. To taka moja dygresja i próba podsumowani naszej 
rozmowy i dyskusji. 
Pan Artur Mutwil – Radny – czy wybudowanie Komisariatu stworzy to, że będziemy mieli 
więcej etatów? O tym Pan Burmistrz mówi? Czy ktoś nam zagwarantuje jeżeli przyłożymy się do 
tego i wspólnie z innymi gminami ustalimy, że  w Iłowej wybudujemy Komisariat, który będzie 
służył trzem gminom, czy ktoś nam zagwarantuje, że będzie większa obsada.  
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja to pytanie bardzo chętnie zadam Komendantowi 
Wojewódzkiemu Policji jeżeli będzie taka potrzeba. Natomiast jedno jest pewne, wybudowanie 
nowego Komisariatu z salami więcej niż trzema w przypadku Komisariatu w Iłowej ewidentnie 
usprawnia pracę. 
 
 
Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę Państwa w porządku obrad 
powinniśmy mieć teraz sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza ds Przeciwdziałania 
Uzależnieniom, ale ponieważ mamy tu gościa z Legnicy, który niecierpliwie czeka na zabranie 
głosu, a planowałem to przy omówieniu uchwały dotyczącej przystąpienia do Legnickiej Strefy 
Ekonomicznej dlatego teraz oddam Panu głos. 
 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – zanim Pan Kreczmański zabierze głos chciałbym 
powiedzieć, że to, że Pan Kreczmański uczestniczy dzisiaj w naszej sesji jest wynikiem spotkania 
podczas obrad Komisji Budżetu. Wspólnie z członkami komisji doszliśmy do wniosku, że 
należałoby zaprosić osobę reprezentującą Specjalną Strefę Ekonomiczną. Pan Kreczmański mniej 
więcej wie jakie wątpliwości pojawiły się podczas posiedzeń komisji dlatego proszę o krótkie 
omówienie sytuacji Legnickiej Strefy Ekonomicznej, na czym polega Wasza praca, czym się 
zajmujecie, jakie macie sukcesy i jakie widzi Pan szanse dla rozwoju Legnickiej Strefy 
Ekonomicznej właśnie na gruntach przekazanych przez Gminę Iłowa. 
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Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
chciałbym Państwu w kilku słowach przedstawić pewne dane jak wygląda Strefa, kim jesteśmy.  
Więc Legnicka Specjalna Strefa Ekonomiczna działa na polskim rynku już osiemnasty rok, do dnia 
dzisiejszego posiadamy 18 Podstref, które znajdują się w województwie dolnośląski.  
Łączny areał Strefy tzn. grunty, które są objęte granicami Strefy w tej chwili to jest ponad 1200 
hektarów terenów inwestycyjnych. To są tereny w większości przypadków już uzbrojone w 
infrastrukturę techniczną. Jako ciekawostkę podam, że największa podstrefa w Polsce znajduje się 
w naszej Strefie – jest to Podstrefa Środa Śląska, gdzie w jednym kawałku mamy prawie 500 
hektarów gruntów inwestycyjnych. Na tej Podstrefie została wybudowana fabryka dużego koncernu 
BSF, jako drugą ciekawostkę podam, że w 2013 roku była to największa inwestycja w Polsce. 
Strefa została powołana do tego, aby umożliwić działalność inwestycyjną podmiotów zarówno 
zagranicznych i polskich. Z tytułu obecności w Strefie inwestor otrzymuje pomoc publiczną w tej 
chwili w wysokości do 45% w zwolnieniu w podatku dochodowym. Przez kilka lat było to 60%, 
natomiast niestety w zeszłym roku ten próg został obniżony dla zachodniej części Polski. W 
zeszłym roku udało nam się włączyć do Strefy trzy nowe Podstrefy, także w tej chwili tak jak 
wspomniałem jest już ich 18. W ubiegłym roku udało nam się wydać 19 zezwoleń na prowadzenie 
działalności gospodarczej, z tego w tej chwili buduje się 5 nowych fabryk, reszta to były 
inwestycje. W Strefie Ekonomicznej w tej chwili produkuje około 40 podmiotów gospodarczych.  
Łączne zatrudnienie w Strefie wynosi w tej chwili 11,5 tysiąca pracowników. Inwestycje jakie 
ponieśli inwestorzy zarówno polscy jak i zagraniczni globalnie na terenie Strefy Legnickiej to jest 
ponad 7 miliardów złotych do dnia dzisiejszego. Na tle innych Podstref jesteśmy Strefą średnią. 
Dlaczego wybraliśmy Iłowę – przemawiają za tym dwa względy naszym zdaniem. Pierwszy to jest 
lokalizacja, czyli bezpośredni dostęp do Strefy z autostrady i druga wyposażenie w infrastrukturę 
techniczną. Ponieważ Strefa została wyposażona w drogę wewnętrzną jak i w sieć kanalizacji 
wodociągowej i sieć kanalizacji sanitarnej. Naszym zdaniem jest to duży atut, który mam nadzieję 
znaleźć inwestora. Oczywiście są pewne też i minusy, my tego nie ukrywaliśmy nigdy. Głównym 
jest dojazd do Strefy, ponieważ w tej chwili dojazd przez Konin Żagański wynosi około 8 km. To 
znaczy można tam dojechać, można teren obejrzeć natomiast docelowe włączenie – 
skomunikowanie Strefy, czy ewentualnie Podstrefy z terenem autostrady musi się odbywać inną 
drogą i tutaj już Pan Burmistrz wspominał, że odbyło się spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg i 
Autostrad.  
Pani Alina Jung – Radna – nasze wątpliwości polegały też na tym, czy Strefa oprócz tego, że to 
wynagrodzenie wynikające z procentowego udziału w sprzedaży, czy jakaś dodatkowa opłata 
będzie jeszcze ponoszona przez Gminę do Strefy z tytułu zarządu miesięczna, bądź roczna. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – nie 
ma żadnej opłaty, opłata jest tylko i wyłącznie w przypadku sprzedaży gruntu. My oczywiście z 
tytułu bytności inwestora w Strefie pobieramy opłatę, to jest opłata tzw. partycypacyjna, ale to już 
jest umowa sporządzana między zarządzającym Strefą a inwestorem, Państwa ta umowa nie 
dotyczy. 
Pani Alina Jung – Radna – jeszcze chodzi o podciągniecie linii energetycznej, bo do Strefy nie ma 
linii energetycznej.  
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – to 
znaczy zanim zdecydowaliśmy się, że złożymy ten wniosek badaliśmy ten teren i Gmina m.in. 
wystąpiła do Enei o możliwość podłączenia potencjalnego odbiorcy do sieci elektroenergetycznej 
średniego napięcia. Uzyskaliśmy informację, że do 3 MW jest w stanie dostawca energię 
doprowadzić. Z tego co wiemy w planie zagospodarowania przestrzennego również to zostało ujęte, 
jest plan budowy nowego GPZ (Głównego Punktu Zasilającego) w pobliżu znajdują się linie 
wysokiego napięcia. Ja rozumiem, że Pani może mnie pytać, czy my będziemy budować tą sieć, 
tak? 
Pani Alina Jung – Radna – oczywiście, bo jeżeli nie ma to trzeba wybudować. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – w 
Polsce obowiązuje Prawo energetyczne, sytuacja wygląda w ten sposób, że to inwestor 
bezpośrednio zawiera umowę z dostawcą energii. My jako Strefa nie jesteśmy stroną tej umowy. 
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Stąd była nasza prośba o dowiedzenie się na piśmie (to jest ważna rzecz) jakie są możliwości w tej 
chwili. Także do 3 MW mamy tutaj zapewnienie, moim zdaniem jest to wystarczająca ilość, żeby 
spokojnie  wybudować przynajmniej jeden zakład produkcyjny. 
Pani Alina Jung – Radna – ale gdyby zabrakło mocy to w takim przypadku inwestor jest 
zobowiązany dostarczyć energię. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – nie, 
w takim przypadku dostarcza energię Zakład Energetyczny. GPZ buduje Zakład Energetyczny. 
Pani Alina Jung – Radna – to kto ponosi koszty tego o to mi chodzi. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
zgodnie z Prawem energetycznym inwestor ponosi 25%  kosztów realnych podłączenia. Generalnie 
chodzi o to, że inwestor nie ponosi kosztów budowy GPZ-u, on ponosi koszty w wysokości 25% 
kosztów podłączenia do GPZ-u, resztę ponosi Zakład Energetyczny. Taka sama sytuacja jest z 
gazem. 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie wszyscy Państwo otrzymaliście treść porozumienia 
chyba, że Państwu udało się dostarczyć to porozumienie zwracam się do Państwa z Komisji 
Budżetu pozostałym radnym. Otóż w porozumieniu jest mowa, rzeczywiście Pani zwróciła na to 
uwagę na tzw. podział zysku ze sprzedaży gruntu. W momencie kiedy pojawia się inwestor on 
kupuje grunt, mniej więcej pierwsza propozycja jest taka, żeby ten podział przebiegał w 
następujący sposób, że 80% ze sprzedaży gruntu otrzymuje Gmina, a 20% ze sprzedaży gruntu 
otrzymuje Strefa. To jest punkt wyjścia do negocjacji ewentualnie Gminy ze Strefą. Ja bym chciał, 
żeby Pan powiedział jakie są możliwości odzyskania tych pieniędzy od Strefy, czyli jakie przypadki 
musiałyby się wydarzyć, żeby te 20% wróciło z powrotem do tej Strefy, bo jest taka możliwość.  
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – my 
praktykujemy taki model i staraliśmy się zapisać w tym porozumieniu, że te 20%, które po 
ewentualnej sprzedaży trafia do Strefy one mogą z powrotem powrócić do Gminy w postaci jakby 
współuczestnictwa w kosztach budowy ewentualnej infrastruktury. Tutaj palący jest problem 
budowy drogi, więc zarządzający Strefą może w postaci tego porozumienia dofinansować jakby 
budowę tej drogi do kwoty, którą uzyskamy ze sprzedaży. Tam jest jeszcze dodatkowo zapis  
mówiący o tym, że jeżeli byłyby inne koszty, które należałoby ponieść z tytułu budowy jakiejś 
fabryki, to jesteśmy w stanie te extra wydatki dofinansować również do kwoty, którą uzyskamy.  
Pan Krystian Siudy – Radny –  z tym, że z tego co Pan mówi najpierw Gmina musi ponieść 
koszty związane z budową drogi, dopiero Strefa, bądź też Gmina we własnym zakresie znajdzie 
inwestora. Wtedy jakby rozpoczynamy tą prawidłową działalność, czyli powstaje przykładowo 
jeden zakład. Tak jak Pan tutaj podaje przykład partycypowania w kosztach budowy drogi jest to 
inwestycja, która została już zrealizowana w I Etapie, czy mylę się i ewentualnie do tej inwestycji 
zrealizowanej również Strefa wtedy się dokłada. Bo bez budowy drogi inwestor wiadomo nie 
przyjdzie, więc nie sprzedamy mu gruntu. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
mówimy o nowych inwestycjach. Inwestycje, które zostały w tej chwili poniesione, są poniesione. 
Mówimy o nowych inwestycjach. Proponowałbym, żeby w tej chwili sporządzić projekt, uzyskać 
pozwolenie na budowę ono jest ważne trzy lata. W momencie pojawienia się inwestora, zanim 
inwestor się wybuduje (proces inwestycyjny trwa kilka miesięcy, nawet rok czasu) w tym czasie 
można spokojnie zrealizować np. te 800 metrów drogi tzn. Gmina nie musi od razu budować tej 
drogi. Może być sytuacja taka, że Gmina zrobi projekt, czeka na inwestora, chwali się projektem, 
zawiera z inwestorem taką umowę,  spisuje porozumienie, że  inwestor drogę w ciągu pół roku 
wybuduje. Może być taki model. Wtedy Gmina nie ponosi kosztów wyprzedzających, też tak może 
być i Gminy czasami tak praktykują, że sporządzają projekty i czekają. 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – w przypadku naszej Strefy też jest sytuacja specyficzna, bo 
jeżeli na podstawie dokumentacji, która powstanie w tym roku zdecydujemy się np. wykonać jeden 
etap budowy tej drogi, czyli nie całe 1300 m, o których teraz rozmawiamy tylko powiedzmy 800 m, 
które połączy wewnętrzną drogę istniejącą w Strefie z tą drogą dojazdową tj. 800 m, czyli to jest ta 
inwestycja już zrealizowana, o której mówi Pan radny i załóżmy, że w tym momencie pojawi się 
jakiś inwestor sprzedamy mu grunt i pozostanie do zrealizowania kolejny etap budowy tej drogi 
około 500 m. To jest też takie pole do tego, żeby Strefa mogła partycypować. 
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Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
jeżeli będzie uzasadnienie, że ta droga będzie służyć Strefie, czyli przedsiębiorcom, to oczywiście. 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ponieważ pojawiały się też takie wątpliwości związane z 
tym, że jeżeli obejmiemy Specjalną Strefą Ekonomiczną całą powierzchnię Strefy w Iłowej, czyli 
ponad 50 ha i zdarzy się taka sytuacja, że będzie inwestor, który z różnych przyczyn i względów 
będzie chciał kupić wszystkie grunty do celów spekulacyjnych. Chciałbym zapytać, czy były takie 
sytuacje w przypadku Waszej Strefy lub w przypadku innych Stref w Polsce i ewentualnie jak 
Strefy sobie radziły z takim problemem. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – jak 
było w innych Strefach nie wiem, powiem tylko jak było u nas. Proces inwestycyjny rozpoczyna się 
od tego, że inwestor, który chce rozpocząć inwestowanie musi u nas złożyć list intencyjny, 
następnie rozpoczyna się procedura albo rokowań, albo rokowań i sprzedaży. Inwestor przedstawia 
biznes plan, przedstawia mnóstwo dokumentów, które są przez nas wymagane i później rozpoczyna 
się ten proces. Tutaj odniosę się do słów Pana Burmistrza – u nas nie zdarzyło się tak, żeby kupił 
ktoś grunt w celach spekulacyjnych. Zdarzyło się owszem, że inwestor złożył wszystkie 
dokumenty, uzyskał zgodę na prowadzenie działalności gospodarczej, a następnie nie wybudował 
fabryki. Kończy się to różnie. Były przypadki, że sprzedaje to kolejnemu inwestorowi, który 
wiedząc, że ten jego grunt jest w Strefie Ekonomicznej z tego tytułu uzyskuje dalsze profity. Były 
przypadki, że (w Złotoryi) firma się wybudowała, to była fabryka domów belgijska, ona przez jakiś 
czas funkcjonowała, produkowała następnie interes padł, została hala, został grunt. W tej chwili jest 
inwestor, który jest zainteresowany odkupieniem tej hali. Jeżeli by się zdarzyło, że ktoś by kupił 
grunt i nie chciał budować nic wówczas my mamy taki mechanizm, że wyłączamy ten teren ze 
Strefy. Po pierwsze, a po drugie zawieramy w tej chwili w umowach klauzule odnoszące się do kar 
umownych.  
Pan Krystian Siudy – Radny – na czyją rzecz taka kara jest? 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – na 
naszą. 
Pani Alina Jung – Radna – jaki jest okres od momentu kupienia działki poprzez zezwolenie itd. 
do momentu zakończenia inwestycji, czyli odebrania danej fabryki. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – to 
jest różnie, to zależy od kogo kupuje inwestor grunt. Jeżeli kupuje grunt od Gminy albo od Strefy. 
Pani Alina Jung – Radna – od Strefy, ja mówię tu w tym przypadku od Strefy. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
musimy rozróżnić parę rzeczy. Co innego jest właścicielstwo, a co innego w zarządzie. 
Pani Alina Jung – Radna – ja mówię o zarządzie, jeżeli mu chcemy wejść w zarząd Strefy i 
przychodzi inwestor chce kupić ziemie będącą w zarządzie Strefy jaki ma okres od momentu 
kupienia działki do momentu zakończenia inwestycji. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
inwestor deklaruje sam, natomiast średnio proces inwestycyjny trwa około 9 miesięcy od momentu 
kupienia działki do wybudowania fabryki.  
Pani Alina Jung – Radna – gdyby zdarzyło się, że z jakiś powodów inwestycja się przeciąga, bo 
są różne sytuacje, czy Strefa przewiduje taką sytuację przedłużenia odebrania tej budowy w jakimś 
następnym okresie, czy to już jest zakończony proces i inwestor ponosi z tego tytułu jakieś sankcje. 
Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
jednym z naszych zadań jest kontrola inwestycji, inwestor musi się wywiązać z zapisów, które są w 
zezwoleniu. Jeżeli nie wybuduje, nie poniesie kosztów do dnia do którego się zdeklarował wówczas 
my składamy wniosek do Ministerstwa Gospodarki o wygaszenie zezwolenia tzn., że traci 
wszelkiego rodzaju ulgi, mało tego jeżeli już jakieś ulgi sobie odpisał to musi je oddać.  
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeżeli pojawia się inwestor, który jest zainteresowany 
zainwestowaniem w Iłowej, ale nie jest zainteresowany  zainwestowaniem w Strefie, jaki jest czas 
ewentualnie wyłączenia tych działek, które on chce kupić ze Strefy, jaka to jest procedura, co trzeba 
zrobić. 
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Pan Radosław Kreczmański – Menadżer ds Inwestycji Legnickiej Strefy Ekonomicznej – 
procedura wyłączenia ze Strefy jest dokładnie taka sama jak procedura włączenia tzn. składa się 
wniosek do Ministerstwa Gospodarki. Okres wyłączenia, czy włączenia do Strefy może być od 6 
miesięcy aż do roku i kilku miesięcy. Mieliśmy ostatnio taki przypadek, ale to było tylko dlatego, 
że w międzyczasie jakby dorzuciliśmy jeszcze grunt i ten wniosek był rozpatrywany od nowa 
dlatego ten czasookres był dość długi. Mamy nadzieję, że w tym roku uda nam się ten teren 
włączyć do Strefy, to nie jest okres miesiąca ani dwóch.  
 
Ad. II pkt 3 
Sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom z działalności w 2014  

roku. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – omówiła 
sprawozdanie z działalności w 2014 roku Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
sprawozdania z pracy Ośrodków Integracji Społecznej działających w sołectwach:  Borowe, Konin 
Żagański, Czerna, Czyżówek, Klików – sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – czy prowadzi Pani statystykę dotyczącą ilości dzieci 
przebywających w świetlicach, w których prowadzone są zajęcia przez koordynatora, czy ma Pani 
taką wiedzę. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – statystyki nie 
prowadzę, natomiast znam liczbę dzieci, które w świetlicach przebywają. Ta liczba dzieci, czy osób 
dorosłych na każdej świetlicy jest inna i w różnym czasie różna. 
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – czy jest jakaś norma przy jakiej liczbie dzieci świetlica może 
funkcjonować, czy może być jedno dziecko. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – ponieważ do 
świetlic przychodzą dzieci, które ukończyły lat trzy, ale również osiemnastolatki, więc nie ma takiej 
normy, w której Pani jak w przypadku Borowego mająca średnie wykształcenie pracuje z dziećmi 
w każdym wieku. Więc pracuje wtedy kiedy jest troje dzieci, pracuje wtedy kiedy jest kilkanaścioro 
dzieci.  
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – skoro wymieniliśmy już miejscowość Borowe to, czy Pani 
koordynator zdaje Pani sprawozdanie ile tam dzieci przebywa? Taką wiedzę Pani posiada? Czy 
Pani to sprawdza osobiście.  
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – nie 
sprawdzam tego osobiście. 
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – na słowo Pani wierzy, że to jest opłacalne, że dzieci 
przychodzą, tak? 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – tak wierzę na 
słowo. 
Pan Krystian Siudy – Radny – czytając to sprawozdanie zauważyłem, że docieramy do dzieci 
szkoły podstawowej, gimnazjum, jak również do osób przyjmijmy 30 plus. Brakuje mi tutaj 
działalności w zakresie docierania chociażby do młodzieży, która podjęła naukę chociażby w 
Zespole Szkół Ponadgimnazjannych w Iłowej. Nie wiem, czy to jest ewentualnie przewidziane na 
ten rok, jakie tutaj kierunki działania komisja podejmie. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych podlega pod Starostwo, a poza tym zawsze odpowiadam na zapotrzebowanie 
profilaktyki wtedy kiedy do mnie występuje dyrektor albo pedagog. Jeżeli takiego zainteresowania 
nie ma to rozumiem, że pani pedagog prowadzi tą profilaktykę we własnym zakresie. Poprzednia 
pani pedagog zawsze korzystała z  możliwości komisji i programów profilaktycznych, ta widocznie 
radzi sobie sama, albo jest przeszkolona w tym zakresie, a może płaci Starostwo za to, nie wiem. 
Pan Krystian Siudy – Radny – prosiłbym, aby w tym zakresie podjąć jakieś działania chociażby 
przeprowadzić rozmowę z panią pedagog, czy faktycznie są one prowadzone. Chcielibyśmy też 
wiedzieć, bo jeżeli są prowadzone, to są  np. prowadzone skuteczne, czy odbywają się jakieś 
spotkania, bo być może nie wiemy, że jest takie zapotrzebowanie, a pani pedagog też do końca nie 
zdaje sobie sprawy, że Gminna Komisja może w tym zakresie również udzielić pomocy. 
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Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – nie ma  
takiej mocy sprawczej  Panie Radny, żeby zapytać panią pedagog jakie działania profilaktyczne 
prowadzi na terenie swojej placówki. Musi to zrobić dyrektor szkoły.  
Pan Franciszek Przynoga – Radny – mam pytanie do Pani pełnomocnik już tradycyjnie, kiedy 
powstanie świetlica socjoterapeutyczna w Iłowej. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – nie wiem, 
gdyż tak naprawdę komisja nie jest jakby ciałem prowadzącym świetlicę. Jeśli Pan Radny 
przypomina sobie, to w tamtym roku mówiliśmy o tym, że jeżeli znajdzie się ktoś kto zechce 
świetlicę prowadzić, to na ten rok środki są zabezpieczone. Mówiliśmy o tym, że alternatywnie 
przeznaczamy te środki na wypoczynek, ale gdyby było miejsce i osoba, która zechce taką świetlicę 
prowadzić, to te pieniądze są w budżecie zabezpieczone.  
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – czy byłaby taka możliwość, skoro już zajęcia te się odbywają 
dofinansowania do prądu w świetlicy w Borowem, ponieważ są to potężne koszty z uwagi na to, że 
jest to bardzo duże pomieszczenie, a ilość tych dzieci, która się obecnie tam znajduje jest mała. 
Poprzednio jak Pani sobie przypomina zajęcia odbywały się w Remizie Strażackiej było to małe 
pomieszczenie, ale ktoś podjął taką decyzję o przeniesieniu zajęć na świetlicę. Świetlica ma około 
150 m

2
, jak grzeje się dla kilkoro dzieci jest duże zużycie prądu, byłaby to taka prośba z mojej 

strony. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – nie mam 
takich środków przewidzianych  w budżecie. Pozostałymi świetlicami administruje Gminne 
Centrum Kultury i Sportu i ono płaci za media. W żadnej świetlicy nie dopłacamy za tego typu 
usługi, a poza tym na pewno nie jest to możliwość w tym roku budżetowym. Rozumiem, że wy 
macie świetlicę zarządzaną przez sołectwo.  
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – to jest za duże pomieszczenie, należałoby może przemyśleć 
sprawę, czy by nie powrócić do Remizy w Borowem, bo tam jest małe pomieszczenie ogrzewane 
cały czas. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – myślę, że 
jest to pomysł, który warto rozpatrzyć, ale musicie to Państwo zrobić na swoim zebraniu sołeckim i 
podjąć taką decyzję. 
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – mnie proszono, żebym zapytał o taką formę dotacji 
ewentualnie do tej świetlicy, znam odpowiedź, postaram się przekazać. 
Pan Edward Lesiak – Radny – Pani Pełnomocnik jakim budżetem Pani dysponowała i na co 
głównie został przeznaczony. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – był to budżet 
w wysokości 100 tys. złotych. Wszystkie umowy z osobami pracującymi w ramach działalności 
odwykowej plus umowy z koordynatorkami pracującymi na wsiach, jeżeli Pan zechce przejrzeć 
budżet dokładnie, gdyż ja jego tutaj przy sobie nie mam, to tam jest wyszczególniona każda 
złotówka i każdy punkt, w którym pieniądze są przeznaczane na konkretną działalność. Czyli na 
umowy z psychologiem, z psychiatrą, prowadzenie działalności profilaktycznej – programy 
profilaktyczne, spektakle, które się placówkach odbywają, każdy terapeuta też na umowę – zlecenie 
zawartą. Te pieniądze są wystarczające, ale nie za wielkie. Od wielu lat wszyscy co specjaliści 
procują za tą samą stawkę, to jest od 12 lat niezmienna stawka. Nikt nigdy nie poprosił o 
podwyżkę. W tym roku o 100 złotych więcej zarabiają panie koordynatorki na świetlicy. Dieta 
członka komisji wynosi 104 złote brutto, czyli 80 złotych netto. Spotykamy się raz w miesiącu. 
Pan Artur Mutwil – Radny – ja jeszcze chciałem dodać z racji tego, że pracuję w komisji, że  
wszyscy ludzie, którzy  pracują u nas, pracują dla dobra i zdrowia naszych mieszkańców. Często 
przyjmują ponad ustalony czas pracy jeżeli jest potrzeba i nie upominają się o pieniądze. Gro tych 
ludzi potrafi pojechać do klienta do domu, bo jest taka potrzeba i to robią w ramach tych pieniędzy, 
które dostają, a powiedzmy 1/3, czy ½  z tego robią społecznie. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – 200 złotych 
kosztuje dyżur psychologa, psycholog przyjeżdża o 16

30
 i wyjeżdża często o 22

00
. Psycholog jest 

raz w miesiącu, terapeuta jest raz w tygodniu.  
Pan Artur Mutwil – Radny – korzystają nie tylko ludzie z problemem alkoholowym, nie tylko 
współuzależnieni, ale korzystają również ludzie z takimi zwykłymi życiowymi problemami.  
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Pan Krystian Siudy – Radny – jeżeli chodzi o koszty, mam takie pytanie, skoro komisja płaci 
panu psychiatrze za badania, opinie, klientów w trakcie komisji, co się dzieje w przypadku takim, 
kiedy to faktycznie Policja dowozi na takie badania do Żar, gdzie ten lekarz według mojej wiedzy 
pełni tam dyżur jako lekarz, czy bierze za to dodatkowe pieniądze od komisji? 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – nie, 
absolutnie. Komisja w przypadku stawienia się osoby potencjalnie uzależnionej na posiedzenie 
komisji kieruje taką osobę na badania. Na badania może kierować wyłącznie do osób z listy 
zatwierdzonej przez Państwową Agencję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do dwóch 
specjalistów, bo jest taki wymóg prawny – do psychologa i psychiatry. Za jedno badanie takiej 
osoby płacimy 130 złotych, to jest również stawka minimalna. Ja płacę za tych klientów komisji, 
których ja wysyłam na badanie. Jeżeli dowożeni są gdziekolwiek w inne miejsce przez kogo innego 
kierowani, to nie są to nasze koszty. 
 
Ad. II pkt 4  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pani Maria  Żołnowska – Radna  
1) zapytała, kiedy zostaną uprzątnięte gałęzie z pobocza przy ulicy Borowskiej dokładnie przy 

budynku Borowska 2 i z pobocza ulicy Kolejowej przy Parku cała skarpa jest obsypana 
gałęziami, które do tej pory nie zostały sprzątnięte, 

2) czy myślał Pan Burmistrz o wyrównaniu drogi przy ulicy Borowskiej przy garażach, zostało 
tam dokonane odwodnienie, czy będzie wyrównana ta droga. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – do Pana Burmistrza mam dwa wnioski i kilka zapytań: 
1) zapewne wszyscy lub większość radnych i pracowników Urzędu widziało, że po deszczach 

na skrzyżowaniu przy ulicy Żagańskiej ze Sportową powstaje jedno wielkie bajoro, dlatego 
też  w związku z tym zgłaszam wniosek do Pana Burmistrza o wystąpienie do firmy, która 
wykonywała ulicę Sportową w ramach „Schetynówek” lub do Zarządu Dróg Wojewódzkich 
o naprawienie nawierzchni drogi, ponieważ tam tragicznie to wygląda, 

2) w poprzedniej kadencji radni wiele razy składali wnioski do Burmistrza o wyznaczenie 
przejść dla pieszych w różnych miejscach Iłowej, jak chociażby obok „Biedronki”, „Dino”, 
czy ulicy Hutniczej, jednak były one załatwiane negatywnie. Również w obecnej kadencji 
był poruszany problem przejść dla pieszych, dlatego też składam wniosek do Pana 
Burmistrza o powołanie komisji składającej się z pracowników Urzędu oraz przedstawicieli 
Policji w celu wyznaczenia miejsc dla pieszych, a następnie ich wykonanie. Ponieważ nie 
może tak być, że na osoby przechodzące np. przez ulicę Młyńską od strony Banku do 
Poczty, jak i przez ulicę Hutniczą w stronę ulicy Okrzei są nakładane mandaty przez Policję 
w wysokości 50 złotych. O zdarzeniach tych informowali mnie mieszkańcy Iłowej, dlatego 
prosiłbym o rozpatrzenie tego mojego wniosku, 

3) następnie zapytanie, czy prawdą jest, że w Gimnazjum na jednym stanowisku zatrudnionych 
jest dwóch nauczycieli, jeden pracuje na pełnym etacie i pobiera wynagrodzenie, a drugi 
pobiera wynagrodzenie bez świadczenia pracy. Proszę o odpowiedź, czy jest to zgodne z 
prawem oraz jakie przepisy to regulują, 

4) mieszkanki Iłowej prosiły mnie o interwencję w sprawie siłowni w GCKiS – w domu 
kultury działała siłownia, jednak ponad dwa lata temu z niewiadomych przyczyn została 
zlikwidowana, gdzie znajduje się ten sprzęt i jaka jest możliwość ponownego uruchomienia 
siłowni, ponieważ nie wszyscy lubią zumbę, a chcieliby poćwiczyć na siłowni, 

5) w Gminie Iłowa jest wiele spraw nierozwiązanych, jedna z nich to Czyżówek, który 
położony jest w czterech różnych miejscach – jak to jest, że w części Czyżówka od Nr 1 do 
54 można wybierać Burmistrza, Sołtysa, Radę Sołecką, Radnego oraz naliczany jest fundusz 
sołecki od osób tam mieszkających, natomiast w pozostałych częściach Czyżówka od Nr 55 
bodajże do 111 nie ma takiej możliwości wyboru czy Sołtysa, czy do Rady Sołeckiej, 
również nie mogą korzystać z funduszu sołeckiego. Proszę o informację, czy podejmie Pan 
jakieś działania w celu rozwiązania tego problemu. 
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Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Ja Panie Burmistrzu chciałbym serdecznie podziękować Panu za błyskawiczną reakcję na mój 
wniosek, który złożyłem dotyczący placu zabaw w Borowem, gdzie zagrożenie było kolosalne, jak 
również służbom Panu podlegającym, z czego jestem bardzo zadowolony i dziękuję uprzejmie. 

Pan Artur Mutwil – Radny 
1) ostatnio jechałem przez nasze miasto za tirem, który mknął 80 km/godz., czy istnieje 

możliwość ograniczenia prędkości na terenie miasta do 40 km/godz.,  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – chciałem tylko dodać odnośnie przejść dla pieszych, że 
jeżeli będą te przyjścia wyznaczone przy głównej ulicy, to też spowoduje, że samochody ciężarowe, 
czy osobowe będą zwalniały i to też zwiększy bezpieczeństwo mieszkańców, to tak w uzasadnieniu. 

Pan Artur Mutwil – Radny 
2) na ulicy Żaków na nowym moście nowy znak ktoś ostatnio przestawił i już parę dni leży 

pogięty, połamany. Proszę, żeby go w jakiś sposób usunąć, 
3) lustro na skrzyżowaniu ulic Ogrodowa – Kolejowa, bardzo ciężko tam wyjechać, a w 

szczególności latem kiedy żywopłot zarośnie, 
4) moi wyborcy tuż po wyborach przyszli do mnie, żeby założyć im lustro na wyjeździe z 

posesji przy ulicy Żaków 3 – w tej chwili auta, które jadą do Konina, czy od Iłowej dosyć 
szybko przejeżdżają i były przypadki, że o mało nie doszło tam do zderzeń i mieszkańcy 
mają prośbę, czy istniałaby możliwość zamontowania tam lustra, 

5) chciałbym zapytać, czy oświetlenie w Klikowie jest oddane do użytku,  
6) odnośnie sklepu na skrzyżowaniu ulicy 1 Maja i Pl. Wolności – jest to sklep „Tani tytoń”, 

okna pozasłaniane, automaty do gry, z tego co się orientuję automaty do gry są nielegalne 
wiem, że była tam interwencja Urzędu Celnego, zostały zabrane, ale za dwa dni już nowe 
były. Mam pytanie kto wynajął te pomieszczenia i w jakim celu, czy te pomieszczenia są 
użytkowane zgodnie z przeznaczeniem. Myślę, że to się też wiąże z tymi kradzieżami i z 
tym wzrostem przestępczości. 

Pan Krystian Siudy – Radny – tym bardziej, że też tam miały miejsce zdarzenia kryminalne m.in. 
w najcięższej kategorii rozbój, z tego co pamiętam w ubiegłym roku, bynajmniej w rejonie tego. 
Kontynuując: 

1) Pan Burmistrz mówił tutaj, że były uporządkowane, przywrócone do stanu użytkowania 
tablice ogłoszeniowe na terenie gminy, ale powiem szczerze teren przy tych tablicach 
pozostawia bardzo dużo do życzenia. Ja chodzę codziennie, Pan Burmistrz też, bo mijamy 
się na osiedlu Czyżówek – widzi Pan jak wygląda rejon „oczyszczalni ścieków” i tego 
śmietnika. Jest to teren gminny ja wiem, że to robią mieszkańcy, ale jeżeli nie potrafią 
utrzymać tego w czystości proponuję wystąpić z wnioskiem do zarządców o to, żeby na 
spotkaniach wspólnot, czy spółdzielni przypomnieli jakie ewentualnie konsekwencje z tego 
tytułu grożą. Udostępnienie być może w większym zakresie tych ulotek o terminach 
wywozu rzeczy ponadgabarytowych i skierowanie tam pracowników w celu 
uporządkowania tego terenu, bo po wyborach przybyło tego bardzo dużo,  

2) kolejna sprawa w tym rejonie miasta – pracownicy wykonujący prace ziemne pod 
światłowód naprzeciwko bloku nr 57 wykopali, podnieśli rusztowanie pod ławeczki, skoro 
już to mamy chciałbym, żeby tam te siedziska zostały uzupełnione, żeby to można było 
przeznaczyć do użytkowania, 

3) wracając do moich wniosków, które składałem można już powiedzieć od grudnia jestem 
niezadowolony szczególnie z pracy osób Panu Burmistrzowi podległych, ponieważ w moim 
odczuciu jak dotychczas nie został zrealizowany żaden wniosek. Przede wszystkim dalej 
tutaj będę wskazywał na sprawę słupów energetycznych. Nie wiem, czy to jest aż na tyle 
skomplikowana sprawa, ponieważ powiem na własnym przykładzie, gdzie w ubiegłym roku 
interweniując jako zwykły szary człowiek dzwoniąc pod numer alarmowy Energetyki udało 
mi się załatwić Panie Burmistrzu w przeciągu trzech dni wymianę słupa energetycznego na 
przystanku przy ulicy Borowskiej. Więc nie wiem, czy jako zwykły szary człowiek mogłem 
mieć większą moc, niż pracownicy Urzędu.  
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Kolejna sprawa – wnioski chociażby o przywrócenie stanu używalności tych naszych 
nieszczęsnych znaków z nazwami ulic. Nie wiem, czy Pan Kaczmarski wtedy o ile się nie 
mylę oferował, że będzie to na bieżąco przywracane. Powiem szczerze, jak składałem 
wniosek jak to wyglądało tak to wygląda na dzień dzisiejszy. Także prosiłbym, żeby 
zwrócić na to uwagę. Jeżeli trzeba będzie być może tutaj z reprymendą komukolwiek, żeby 
te wnioski, które składałem zacząć realizować. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny – Członkowie Komisji Budżetu złożyli następujące wnioski: 
1) Pani Krystyna Burnat złożyła wniosek o konieczności wykonania   wiaty  przy dawnym 

dworcu kolejowym w Koninie Żagańskim. Obecnie brak jest jakiegokolwiek urządzenia 
chroniącego przed deszczem czy wiatrem oczekujących pasażerów. Prośba do 
odpowiednich organów gminy o  zajęcie się tą sprawą, 

2) drugi wniosek Pani Krystyna Burnat zgłosiła o uzupełnienie  tłucznia  w miejscowości 
Konin Żagański  na drodze między Państwem Oliwą a Dąbrowskimi z uwagi na duże ubytki 
w nawierzchni powstałe po ostatnich opadach, 

3) Pan Waldemar Leszcz złożył wniosek o zajęcie się obszarem nieruchomości za  sklepem 
„Dino”. Duże zakrzaczenie obszaru powoduje wysoki stopień zagrożenia pożarowego w  
okresie letnim oraz ma negatywny wpływ na estetykę tego obszaru. Prośba o zajęcie się tym 
problemem odpowiednich służb,   

4) Ponadto Pan Leszcz zgłosił wniosek o wystąpienie do odpowiednich służb o bardziej 
wyraźniejsze oznaczenie przejść dla pieszych na wysokości ulicy całej Żagańskiej, ulicy 
Kolejowej i dalej ulica Borowska, osiedle Czyżówek, gdyż przejścia nie bardzo są widoczne 
(oświetlenie, znaki refleksyjne). 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – chodzi o dotację przedszkolną – w jakiej kwocie ta dotacja jest 
i na jakie cele może być przeznaczona oraz w jakim stopniu jest ona wykorzystywana w naszej 
gminie. Nie oczekuję  odpowiedzi  teraz na sesji może na następnej sesji, bądź posiedzeniu komisji. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – zapytał na ile my jako Urząd może spowodować, żeby 
właściciele posesji zrobili porządek – chodzi o dwie prywatne nieruchomości przy ulicy Młyńskiej 
(przy mostku i naprzeciw ulicy Młyńskiej, które grożą zawaleniem. (ta naprzeciw ulicy Młyńskiej 
ma już dach zapadnięty, ta koło rzeki ma wyrwane całkowicie wrota. 

Pan Edward Lesiak – Radny  
1) Panie Burmistrzu od grudnia czekam na szczegółowe rozliczenie wywozu śmieci i wnioski 

z tego wypływające, 
2) proszę o oznakowanie w miejscowości Jankowa od strony Mirostowic Dolnych, tam w 

ogóle nie ma znaku, że się zaczyna miejscowość. W ogóle nie ma znaków w stosunku do 
tych nowych dróg, które w ubiegłym roku zostały zrobione i na tych drogach od strony wsi 
Jankowa jest oznakowanie, że jest to strefa zamieszkania i z jednej i z drugiej strony, a jak 
ktoś wjeżdża od Mirostowic (głównie o sprzęt ciężki nam chodzi) tłumaczy się, że nie ma 
tam żadnego znaku, że jest to miejscowość Jankowa, nie ma znaku o tonażu pojazdu.  Nie 
dawno wystąpiłem o zaliczenie tej drogi do dróg gminnych, bo okazało się, że jest to droga 
nijaka, stąd może nie było żadnego oznakowania, 

3) prosiłbym ewentualnie o ponowienie interwencji u Wójta Gminy Żary w sprawie poprawy 
tej drogi z Mirostowic prowadzącej do tej nieopisanej Jankowej. Tam część inwestor 
wykonał wzdłuż lasu, ale jeszcze trochę zostało, a znowu przyszły roztopy i droga jest 
nieprzejezdna. 

Pan Piotr Szymczak – Radny 
1) kwestia uprzątnięcia drzew powywrotowych po tych wichurach, już jakiś czas minął, jakieś 

służby przecięły drzewa i odłożyły na bok w miejscowości Żaganiec, co dalej stwarza 
zagrożenie, bo to jest w strefie przydrożnej, 

2) sprawa oświetlenia w miejscowości Szczepanów – jadąc od Konina w godzinach 
wieczornych tego oświetlenia nie było. 
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Pani Ilona Krawczyk – Radna  

1) mam pytanie od mieszkańców Klikowa dotyczące placu zabaw, kiedy tam będzie zrobiony 
przegląd, ponieważ niektóre sprzęty wymagają naprawy (huśtawki, ogrodzenia) i nie są 
bezpieczne dla dzieci, 

2) ponawia się to pytanie  o latarnie nowowybudowane, które nie świecą, czy one jeszcze nie 
świecą, czy już nie świecą, 

3) dotyczące Czernej, kiedy zostanie wyrównana droga przy budynku socjalnym, która teraz 
jest nieprzejezdna, drogę przydałoby się utwardzić i wyrównać, 

4) mam też pytanie o możliwość zmiany organizacji ruchu, chodzi o dom Pana Stasiaka, a 
właściwie przy kościele przy krzyżu jest taki trójkąt i tam właściwie uliczka jest 
jednokierunkowa z pierwszeństwem ruchu, ale widoczności tam nie ma żadnej.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – Panie Burmistrzu w miejscowości Borowe są dwa przystanki 
autobusowe, postawione są według mojej wiedzy na prywatnych posesjach chyba, że jestem w 
błędzie. Jeden przystanek jest bardzo zagrażający (dziurawy, wali się całkowicie). Prosiłbym, żeby 
odpowiednie służby zainteresowały się tym, żeby coś zrobić,  nawet rozebrać to będzie bardziej 
bezpiecznie.  Jadąc z kolei z Iłowej do Gozdnicy po prawej stronie jest wybudowany przystanek z 
cegły ładny mogę to nazwać, że to są publiczne toalety. Proponowałbym, żeby to zlikwidować, 
postawić jakiś jasny przystanek z zadaszeniem i nic więcej. Pomijając to, że tam się jeszcze 
młodzież grupuje wieczorami i nie wychodzi z tego nic dobrego. Prosiłbym o zajęcie stanowiska. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
1) sprawa remontu szkoły – Panie Burmistrzu prosiłbym o podanie jakie konkretnie decyzje 

dotyczące remontu w klasach I-III zostały podjęte. Część widziałem została zrobiona i co 
jeszcze będzie zrobione. Czy są nowe informacje w sprawie projektu, czy koncepcji 
rozbudowy szkoły, ponieważ po Iłowej zaczęły krążyć jakieś dziwne plotki, terminy, że już 
szkoła powstaje raz taka, raz taka szkoła, raz rozbudowa. Prosiłbym o konkretne informacje,  
czy od posiedzenia wspólnego komisji coś się wyjaśniło w tej kwestii, 

2) Panie Burmistrzu otrzymałem kserokopie pism, które wysłał Pan do PKP i do Zarządu Dróg 
– mam pytanie, czy jakaś informacja zwrotna już nadeszła, 

3) Panie Burmistrzu kiedy Pan przewiduje powołanie następcy Kierownika ZGKiM, czy 
rozpisanie konkursu, jak to będzie wyglądało, 

4) widzę, że już rozpoczął się remont ulicy Kolejowej i wraca jakby temat, który był zgłaszany 
w poprzedniej kadencji, ale niestety bez skutecznego rozwiązania. Wówczas zwracaliśmy 
się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o to, żeby zamontować barierkę ochronną od mostu w 
kierunku Placu Wolności do schodów prowadzących na ścieżkę, jest tam bardzo stromo, 
chodnik praktycznie kończy się na skarpie, a szczególnie jest to niebezpieczne dla małych 
dzieci uczęszczających do szkoły I-III. Być może teraz przy tym remoncie udało by się 
namówić Zarząd Dróg Wojewódzkich na montaż takiej barierki, bardzo proszę spróbować. 

Ad. II pkt 5 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 6 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na włączenie gruntów położonych na terenie gminy Iłowa w obszar 
Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej 

Pan Jan Woronik, Główny Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej – Panie 
Przewodniczący, Szanowni Państwo ja myślę, że wyjaśnienia, które przedstawił przedstawiciel 
Zarządu Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej chyba przekonały Państwa w większości 
odnośnie Państwa wątpliwości. Chciałem tylko powiedzieć, że nadrzędnym celem włączenia 
naszych nieruchomości wymienionych w naszej uchwale jest właśnie ożywienie tych terenów 
niezabudowanych, ściągnięcie inwestorów, stworzenie nowych miejsc pracy.  
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Można spytać dlaczego właśnie Specjalna Strefa Ekonomiczna, ocena działalności Specjalnych 
Stref na terenie kraju w okresie ostatnich kilkunastu lat wskazuje, że one przodują we wszystkich 
rankingach dotyczących pozyskiwania bezpośrednich inwestycji,  co oczywiście przekłada się na 
rozwój tych regionów i tych gmin, które posiadają właśnie takie Strefy, czy też Podstrefy. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) kontynuacji uczestnictwa Gminy Iłowa w Stowarzyszeniu LGD Bory Dolnośląskie z 
siedzibą w Iłowej w okresie programowania 2014 – 2020 

Pan Jan Woronik, Główny Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej – Szanowni 
Państwo podobnie jak przy poprzedniej uchwale mam nadzieję, że Dyrektor Biura naszego 
Stowarzyszenia Pan Mariusz Leszczyński też w sposób szczegółowy wyjaśnił Państwu zasady 
funkcjonowania tego Stowarzyszenia oraz korzyści z tego płynące. Podjęcie tej uchwały pozwoli 
nam na rozpoczęcie procedury opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju, co będzie się wiązało z 
możliwością aplikacji o środki unijne w nowym Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014 – 2020. Myślę, że korzyść jest jednoznacznie z tego wynikająca. Te prace rozpoczną się  
prawdopodobnie już w drugim kwartale tego roku.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 7 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.   
za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
Ad. II pkt 8 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz  

 sprawa uporządkowania na osiedlu Czyżówek  terenu przy tablicy ogłoszeń, rejonu 
„oczyszczalni ścieków” i śmietnika – zwrócimy się do ZGKiM o uporządkowanie terenu, 

 podczas wykonywania prac ziemnych pod światłowód zostało podniesione rusztowanie pod 
ławeczki – sprawdzimy, czy ławki zostały zamontowane prawidłowo, 

 realizacja wniosków składanych przez Pana Radnego Siudy – w sprawie złego stanu 
technicznego słupów energetycznych przy ulicy Żagańskiej wystosowano pismo wzywające 
właściciela słupów firmę Enea do podjęcia niezbędnych działań zmierzających do 
wyeliminowania zagrożenia. Dwukrotnie telefonicznie zwrócono się o przyśpieszenie 
niezbędnych działań. W odpowiedzi przedstawiciel Enea zapewnił, że podejmowane są już 
stosowne czynności. W sprawie przywrócenia używalności znaków z nazwami ulic zlecono 
dla ZGKiM wykonanie niezbędnych napraw wraz z czyszczeniem znaków drogowych, 

 gałęzie na poboczu przy ulicy Borowskiej i Kolejowej – pobocze zostanie uprzątnięte, 

 wyrównanie drogi przy ulicy Borowskiej przy garażach – zostanie wykonane w ramach 
bieżącego utrzymania dróg, 

 kałuża na skrzyżowaniu przy ulicy Żagańskiej ze Sportową – prawdopodobnie jest w pasie 
drogi wojewódzkiej, wniosek był już wysyłany, ponownie sprawdzimy jak sprawa wygląda, 

 przejścia dla pieszych – zapoznamy się z wcześniejszymi wnioskami i ustaleniami, 

 etat w Gimnazjum – nic mi o tym nie wiadomo, sprawdzę i odpowiem na piśmie, 

 siłownia w GCKiS – sprawę wyjaśnię z Panią Dyrektor GCKiS, 
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 administracyjne uregulowania wsi Czyżówek – musimy się wspólnie zastanowić z radnymi 
nad możliwościami uregulowania tej sprawy, 

 ograniczenie prędkości do 40 km – musimy się zastanowić, porozmawiać z Policją jest to 
problem, który dotyczy kultury jazdy w całym kraju, 

 znak na ulicy Żaków na nowym moście pogięty, połamany – znak zostanie poprawiony, 

 lustro na skrzyżowaniu ulic Ogrodowa – Kolejowa – zostało wystosowane pismo do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w tej sprawie, czekamy na zajęcie stanowiska, 

 lustro na wyjeździe z posesji przy ulicy Żaków 3 – możemy sprawdzić ewentualnie 
możliwości, to jest droga powiatowa, więc inwestorem tutaj musiałby być Powiat Żagański. 
Na pewno tej sprawie się przyjrzymy, 

 oświetlenie w Klikowie – wystąpimy do Zarządu Dróg Wojewódzkich z zapytaniem kiedy 
planują uruchomić to oświetlenie, 

 odnośnie sklepu, który funkcjonuje na skrzyżowaniu ulicy 1 Maja i Pl. Wolności – jest to 
istotna kwestia do rozstrzygnięcia, ponieważ na sesji po raz pierwszy o tym rozmawiamy, ja 
miałem dwukrotnie wizytę mieszkańców z tej okolicy i myślę, że rzeczywiście tam jest 
niebezpiecznie. To co mówił Pan Radny Siudy, że tam doszło kiedyś do popełnienia 
przestępstwa to jest jakby konsekwencja tego co tam się dzieje, kto przychodzi do tego 
miejsca, kto korzysta z przeznaczenia tych miejsc i tego co się tam znajduje. Nie mieliśmy 
żadnych uwag jeśli chodzi o Policję o to miejsce, natomiast z tego co mówią mieszkańcy, co 
mówił Pan Radny teraz to jest miejsce po pierwsze reprezentacyjne, bo to jest w centrum 
miasta, po drugie bardzo niebezpieczne z racji prowadzonej działalności gospodarczej w 
tym miejscu ono jest niebezpieczne. Samo przez się to miejsce jest bezpieczne, bo jest 
oświetlone, tam mieszkają ludzie, jest to w centrum miasta, ale z racji prowadzonej 
działalności gospodarczej w miejscu, w którym przedsiębiorca dzierżawi od Gminy, 
ponieważ jest to lokal komunalny i jeśli dalej będą skargi prawdopodobnie będziemy do 
tego  zmierzać, żeby wypowiedzieć umowę, 

 jeśli chodzi o interpelacje nieobecnej Pani Krystyny Burnat, w której imieniu złożył Pan 
Waldemar Leszcz – wiata przy stacji PKP w Koninie oraz uzupełnienie nawierzchni w 
miejscu, w którym dokładnie nie wiemy, ale skontaktujemy się z Panią Radną i ustalimy to 
miejsce i myślę, że w ramach bieżącego utrzymania dróg będziemy w stanie utwardzić tą 
drogę, 

 jeśli chodzi o wiatę na PKP wykonamy takie same czynności jak wykonaliśmy w przypadku 
stacji PKP w Iłowej. Musimy tą drogą rozpocząć, a później ewentualnie rozmawiać z 
zarządcą, 

 porządkowanie działki, która została przekazana do Komendy Policji – chyba tego typu 
interpelacje były już w poprzedniej kadencji, zwrócimy się oczywiście do zarządcy o 
uporządkowanie terenu i będziemy starali się na bieżąco monitorować ten problem, 

 oznaczenie przejść dla pieszych (są niewidoczne) –  to zapytanie w jakiś sposób też się 
mieści w tej interpelacji, którą złożył Pan Radny Franciszek Przynoga. Pan Leszcz w 
uzupełnieniu wyjaśnił, że  chodzi o oznaczenie samych przejść, bo jest tylko teraz znak i w 
tumulcie znaków nie widać tego przejścia, nie są widoczne. Pan Burmistrz – czyli 
najlepszym rozwiązaniem praktykowanym w krajach europejskich i w Polsce jest 
sygnalizacja świetlna, czyli znak, który ostrzega, że jest przejście dla pieszych. To jest też 
duży wydatek, ale możemy to w jakiś sposób oszacować, czyli te miejsca najbardziej 
niebezpieczne wycenić, zrobić taki kosztorys, 

 jeśli chodzi o dotacje przedszkolną – oczywiście sprawdzimy i powiemy na jakie cele ona 
jest wydatkowana, 

 dwie stodoły przy ulicy Młyńskiej – też oczywiście sprawdzimy, 

 oznakowanie miejscowości Jankowa – Janów – Panie Radny, czy to chodzi o wjazd od 
Mirostowic do Jankowej, ale z drogi gruntowej? Pan Lesiak – tak, tam jest tylko droga 
gruntowa, tam innej drogi nie ma. Pan Burmistrz – to raczej nie będzie możliwości, żeby 
ustawić tam znak, bo jest wiele dróg gruntowych, które łączą się z drogami asfaltowymi w 
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gminie i musielibyśmy wszędzie stawiać tam znaki, to może się nie udać. Nie mniej trzeba 
się spotkać na miejscu i ocenić jakie są możliwości, 

 jeśli chodzi o drogę leśną – podejmiemy taka interwencję u Wójta Żary, 

 Pan Szymczak mówił o uprzątnięciu drzew po wichurach w Żagańcu – te drzewa 
znajdowały się w pasie drogi powiatowej, oczywiście wystosujemy taki wniosek do 
Powiatu, 

 oświetlenie w Szczepanowie – Pan Wojciech Kaczmarski – sprawa była zgłaszana dwa 
tygodnie temu, ekipa z firmy Enea przyjechała, uruchomiła światło i okazało się, że światło 
się świeci i pojechali. Problemem okazało się to, że to światło wyłącza się po jakiś dwóch – 
trzech godzinach. Więc zgłosiłem ponownie to w Zakładzie Energetycznym zwracając 
uwagę, że to oświetlenie wyłącza się po pewnym czasie. Mam nadzieję, że Energetyka 
przyjedzie ponownie i sprawdzi na czym polega problem, 

 latarnie w Klikowie – Pan Wojciech Kaczmarski – oświetlenie uliczne w Klikowie było 
realizowane w ramach inwestycji przebudowy drogi Nr 296, także Gmina nie była 
inwestorem tego oświetlenia. Natomiast Gmina oczywiście odpowiada za oświetlenie na 
terenie gminy, wystąpimy z zapytaniem dlaczego to oświetlenie nie jest jeszcze 
uruchomione, być może jakieś względy techniczne jeszcze warunkują to. Natomiast po 
zakończeniu inwestycji nie uzyskaliśmy żadnej informacji, że to jest oddane już do użytku, 
być może to oświetlenie nie funkcjonuje, gdyż formalnie może nie jest zgłoszone do użytku, 
ale temat sprawdzimy, jak to się stało, że oświetlenie jeszcze na tą chwilę nie funkcjonuje, 

 jeśli chodzi o interpelację dotyczącą placu zabaw w miejscowości Klików – oczywiście jak 
co roku podejmiemy działania zmierzające do uporządkowania placu zabaw, do naprawienia 
uszkodzonych elementów w całej gminie jeszcze przed rozpoczęciem wiosny, 

 wyrównanie drogi przy budynku komunalnym w Czernej – niestety pogoda nie sprzyja 
temu, żeby wyrównywać drogę, natomiast jeżeli będzie możliwość to wtedy w ramach 
bieżącego utrzymania podejmiemy się wyrównania tej drogi, 

 zmiana organizacji ruchu w Czernej – porozmawiamy z Policją, z odpowiednimi służbami i 
zastanowimy się w jaki sposób to zrobić, 

 jeśli chodzi o Borowe i przystanki autobusowe – rzeczywiście tak jest, jeden przystanek jest 
całkowicie zniszczony, drugi jest nowy – musimy się zastanowić w jaki sposób to zrobić, 
czy nas stać na to, żeby go wyburzyć i postawić tam wiatę przystankową w jednym i drugim 
miejscu, ten temat jest warty uwagi skoro przystanek jest toaletą publiczną. Musimy ustalić 
własność tych gruntów, bo być może przystanki znajdują się w pasie drogowym, 

 jeśli chodzi o remont szkoły I-III – z tego co mi wiadomo nie podjęto jeszcze decyzji w 
jakim zakresie będzie wykonywany remont w budynku szkoły I-III. Rozmawialiśmy w 
ubiegłem tygodniu z Inspektorem Nadzoru i z Panią Dyrektor Laskowską, ale jeszcze 
decyzja nie zapadła co najpierw będziemy wykonywać i za jakie pieniądze. 
Co do koncepcji rozbudowy jesteśmy na etapie takim, że poprosiliśmy jedną z firm 
projektowych z Żagania, żeby na początek zanim podejmiemy zapytanie ofertowe co do 
koncepcji i dokumentacji technicznej, żeby nam szacunkowo wyceniła o jakich pieniądzach 
rozmawiamy i jakie są ewentualnie jeszcze inne możliwości związane z rozbudową tej 
szkoły w tym miejscu. Czyli uwzględniające nadbudowę piętra z poddaszem użytkowym i 
ewentualnie, czy istnieją jakieś inne według ich wiedzy i doświadczenia możliwości, żeby tą 
szkołę rozbudować. Wszystko na to wskazuje, że ta koncepcja rozbudowy szkoły w górę 
jest najbardziej rozsądna, ponieważ nie zabiera ona żadnej powierzchni uczniom. Także 
jeszcze żadne decyzje nie zapadły, natomiast tak naprawdę nie było takiego spotkania, na 
którym jednoznacznie stwierdziliśmy, że będziemy rozbudowywać szkołę IV-VI teraz, a 
docelowo I-VI. Dzisiaj kiedy Państwo czytaliście sprawozdania z prac wspólnego 
posiedzenia komisji w sprawie szkoły, ja tam rzeczywiście stwierdziłem, że nie mam 
wiedzy, żeby jakiekolwiek środki były możliwe do pozyskania przez Gminę w roku 2015 na 
budowę, bądź rozbudowę szkoły. Już teraz taką wiedzę mam i na pewno na budowę szkoły 
takich pieniędzy nie ma, ale jest szansa na pozyskanie środków w ramach tego programu 
„Lubuskie 2020” na rozbudowę szkoły wraz z wyposażeniem.  
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Takie pieniądze są w budżecie programu operacyjnego, natomiast nie wiemy ile z tych 
pieniędzy trafi do procedury konkursowej, która przewidziana jest późną jesienią do 
uruchomienia, ale też nie wiemy ile z tej puli na oświatę w ramach programu „Lubuskie 
2020” trafi do tzw. kontraktu lubuskiego, czyli z pominięciem tej procedury konkursowej. 
To jest to, o czym wcześniej rozmawialiśmy na komisjach. Wiele gmin, w tym też Iłowa 
postanowiło wspólnie realizować projekty edukacyjne, ponieważ Liderem projektu, w 
którym my jesteśmy zaangażowani jest Powiat Żagański. Starostwo Powiatowe jako Lider 
złożył taki wniosek pod nazwą „Rozwój systemu oświaty w Powiecie Żagańskim”. W tym 
projekcie zaangażowanych jest kilka gmin m.in. Małomice, Gmina Szprotawa, Gmina 
Wiejska Żary, Gozdnica i Iłowa i takim Liderem całego przedsięwzięcia jest Powiat 
Żagański. Tak naprawdę Powiat Żagański jest tylko po to, żeby złożyć ten wniosek, bo 
Powiat Żagański nie odpowiada za szkoły podstawowe i gimnazjum, a tu mówimy o takim 
trybie. Jest wielki spór na ile Urząd Marszałkowski może dofinansować ten projekt złożony 
wspólnie przez nasze gminy. Jest kwestia dyskusyjna, ponieważ każda z tych gmin inne 
potrzeby wskazała we wniosku. I teraz trzeba udowodnić przed Departamentem Programu 
Operacyjnego, że w jakiś sposób kompleksowo te inwestycje w poszczególnych gminach 
rozwiązują problem systemu oświaty, a nie rozwiązują, bo np. przedszkole budowane w 
Małomicach ma się nijak do boiska budowanego w Gozdnicy. Więc teraz cały ten projekt 
zostaje przebudowywany, Starostwo zaangażowało firmę konsultingową, która robi analizę i 
diagnozę systemu oświaty w powiecie. Prawdopodobnie ten wniosek skończy się tym, że 
będziemy go składali na zakup wyposażenia do każdego szczebla edukacji od przedszkola 
do gimnazjum. Tam jest mowa o tym, żeby wyposażać biblioteki w urządzenia 
multimedialne, gabinety informatyczne, laboratoria i pracownie do biologii, chemii, 
matematyki, fizyki, o takim przedsięwzięciu tutaj mówimy. Taki projekt w jakiś sposób 
kompleksowo rozwiązuje problem rozwoju systemu oświaty w obrębie tych gmin, które 
przystąpiły do tzw. ZIT-u, czyli do Zintegrowanej Inwestycji Terytorialnej. Ideą Urzędu 
Marszałkowskiego jest to, żeby w pierwszeństwie dofinansowywać projekty zintegrowane. I 
te projekty zintegrowane jeżeli będą dobrze napisane i będą spełniały kryteria, o których 
mówi Urząd Marszałkowski, to one zostaną dofinansowane w pierwszej kolejności. I może 
być taka sytuacja, że one skonsumują wszystkie środki przeznaczone na oświatę, na rozwój 
oświaty w województwie lubuskim i wtedy już nie będzie procedury konkursowej i my nie 
będziemy mogli do konkursu przystąpić. Tam jest 10 mln euro na działania związane z 
rozwojem oświaty na całe województwo. A swoje wnioski złożyły miasto Zielona Góra, 
miasto Gorzów Wlkp.  wspólnie z innymi gminami. Także ciężko powiedzieć jak to się 
skończy. Tu byłaby szansa złożenia wniosku na rozbudowę szkoły. Mówi się o tym, że do 
85 % kosztów kwalifikowanych, ale w momencie kiedy pieniędzy będzie mniej, to na 
pewno nie będzie to dofinansowanie inwestycji rzędu 5 mln zł w 85 %. Musimy się liczyć z 
tym, że jeżeli będzie dofinansowanie to według mojej oceny będzie maksymalnie 60-65%. 
Ale trzeba liczyć na to, że te ZIT-y nie skonsumują całej puli pieniędzy na rozwój oświaty w 
województwie lubuskim. My oczywiście musimy przystąpić do procedury, zrobić 
koncepcję, zrobić dokumentację i być gotowym na to, żeby jak konkursy będą ogłoszone w 
październiku – listopadzie, żeby do tych konkursów przystąpić. Takie jest nasze zadanie bez 
względu na to, czy załapiemy się na pieniądze w ramach tego ZIT-u, czy indywidualnie to 
musimy to zrobić. Według Inspektora Nadzoru jeżeli uruchomimy procedurę przetargową 
związaną z wykonaniem koncepcji, dokumentacji w marcu to jesteśmy w stanie zdążyć na 
październik z pozwoleniem na budowę, bo żeby aplikować o środki unijne już trzeba mieć 
pozwolenie na budowę, czyli całą procedurę trzeba już mieć zamkniętą. 

 Pytał Pan Przewodniczący, czy są odpowiedzi z Zarządu Dróg Wojewódzkich i z PKP w 
sprawie wiaty –  jeszcze nie ma odpowiedzi,  jeżeli będą to dołączymy je do informacji 
biura Rady, 

 jeśli chodzi o ZGKiM – oczywiście z odejściem kierownika podjąłem decyzję o tym, żeby 
pełniła obowiązki kierownika księgowa, bo była jedną z osób zarządzających i wcześniej 
również pod nieobecność kierownika pełniła tą funkcję, czyli ma doświadczenie.  
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Jeśli chodzi o to co dalej to prawdopodobnie jutro ogłosimy konkurs i liczymy na to, że w 
marcu będzie już nowy kierownik, 

 jeśli chodzi o ulicę Kolejową i wykonanie barierek w tamtym miejscu proszę o udzielenie 
odpowiedzi Pana Wojciecha Kaczmarskiego, ponieważ taki wniosek był już kierowany i 
odpowiedź była negatywna.  
Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – dokładnie tak, 
w poprzedniej kadencji na skutek interpelacji złożonej podczas sesji występowaliśmy z 
wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o zamontowanie takiej barierki ochronnej, 
oczywiście argumentowaliśmy to zwiększeniem bezpieczeństwa. Niestety odpowiedź z 
Zarządu Dróg Wojewódzkich była negatywna. Zarząd Dróg Wojewódzkich po wykonaniu 
wizji lokalnej stwierdził, że nie widzi potrzeby wprowadzania takiej barierki i odmówił. 
Jeszcze jeden wniosek skierujemy, 

 w sprawie gospodarki odpadami – Pan Radny Lesiak prosił o analizę gospodarki odpadami 
– tak jak powiedziałem spotkałem się dwukrotnie z Zakładem Usługowym Zachód, 
otrzymaliśmy wnioski, które płyną po półtora roku funkcjonowania zakładu na terenie 
gminy. Teraz porównamy je z naszymi wnioskami, zbierzemy w jedną całość i prześlemy 
Panu Przewodniczącemu do Biura Rady. Na takim jesteśmy etapie, mamy już wszystkie 
dane potrzebne do tego, żeby taką analizę przedstawić. 

 
Pan Przewodniczący Rady odczytał pismo Stowarzyszenia Producentów i dziennikarzy Radiowych 
z Poznania dotyczące zakończonej 14 edycji kampanii Zachowaj Trzeźwy Umysł, w której 
uczestniczyły dzieci i młodzież z terenu gminy. 
 
Ad. II pkt 9 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 
Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 10 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady VI sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
 
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 21  stron, ponumerowanych od 1 do 21. 
 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15
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